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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

7/2021. 
 

J E G Y ZŐ K Ö N Y V E  
 
 
Készült: 2021. november 04-én 9.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

Ülés helye: Faluház tárgyalóterme, 2657 Tolmács, Sport utca 1. 

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

Jelen vannak: Hajnis Ferenc  polgármester 
 Dósa Istvánné alpolgármester 
 Hámori Imréné képviselő 
 dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket és a jelen lévőket. Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 3 fő jelen van, így 
az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Dósa Istvánné alpolgármester. 
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 3 igen szavazattal elfogadta. 
 
 
A képviselő-testület a javasolt módosításokkal a napirendeket 3 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi napirendeket 
tárgyalja: 
 
Napirend 
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
1.1. A közmeghallgatás időpontjának kitűzése (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
1.2.  A szociális ellátásokról szóló 5/2009. (III.19.) önkormányzati rendelet módosítása 

(előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
1.3. Az avar és kerti hulladék égetéséről szóló 17/2012. (XI.29.) önkormányzati rendelet 

módosítása (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
 
2./ EGYEBEK 

 
  
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
1.1. A közmeghallgatás időpontjának kitűzése 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az én javaslatom a december 3. péntek 17.00 óra. Ha majd engedi a kovid járvány! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A helyszín meg attól függ, hogy hányan leszünk, nem? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mi van az előterjesztésben? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A tárgyalóterem. Csodálkoztam is rajta! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem, a közösségi házban lesz tartva! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
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Ott szokott lenni? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
El szokott jönni 3-4 ember! Mi többen leszünk. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Hát most nem biztos, hogy nem leszünk többen, mert nagyon sok embertől hallom, hogy minek van a falubusz!? És 
ha már van miért nem viszi időseket az orvoshoz, vagy a gyógyszertárba? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Kérte valaki? Tessék jelezni a hivatal felé! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Én annyit mondtam, hogy ha valami gondotok van jelezzétek! Mondtam nekik, hogy az én férjemet is – járószékestül 
– felvitték a járóbetegbe. Jelezni kell! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Sok ember igénybe vette már, akik tényleg nem tudtak közlekedni a tömegközlekedési eszközökön! Megoldható, ha 
szólnak előre, de nem az, hogy valaki vásárolni akar Rétságon és vigyük le! A recepteket is kiváltjuk, ha szükséges. A 
gyerekek szállítását is rendszeresen megoldottuk és megoldjuk, ha kell! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Majd el kell készíteni egy új gépjárműhasználati szabályzatot, és abban leszabályozni, hogy mire lehet használni, ki 
vezetheti. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Le is kell szabályozni! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy a 
közmeghallgatást december 3-án 17.00 órakor a közösségi házban tartsuk, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a közmeghallgatás időpontjának kitűzése napirendet megtárgyalta, és 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

35/2021. (XI.04.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX. törvényben biztosított jogkörében eljárva az alábbi döntést hozza: 
 
1./ Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete a közmeghallgatás időpontját az alábbiak szerint 
határozza meg: 
 
Időpont: 2021. december 3. 17.00 óra 
Helyszín: Közösségi ház, 2657 Tolmács, Kovács Géza tér 13. 

 
2./ A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2021. december 3. 
Felelős: polgármester 
 
 

 
1.2. A szociális ellátásokról szóló 5/2009. (III.19.) önkormányzati rendelet módosítása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Beszélgettünk a jegyző asszonnyal, hogy dolgozza át a szociális tüzifa juttatás részt, hogy több egyedül élő 
kisnyugdíjas tudja igényelni. Úgy beszéltük meg, hogy legyen havi 150.000 Ft a jövedelemhatár. Hogy van pontosan 
az előterjesztésben? 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Az az egyedül élő nyugdíjas igényelheti, akinek a jövedelme nem haladja meg havi nettó 150.000 Ft-ot. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Mennyit? 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Havi nettó 150.000 Ft-ot. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem ez így jó! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Szerintem is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én is azt gondolom! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A 80.000 Ft az olyan volt, hogy utána meg tudtunk mit kezdeni a fával! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt gondolom, hogy egy egyedül álló nyugdíjas, ha kap 2 m3 fát, az nagyon fog örülni neki! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Vagy 1 m3-t, mert egyedül álló kisnyugdíjas sok van! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
És nekem volna még egy olyan javaslatom is, hogy kapjon a gyermekét egyedül nevelő szülő is. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Olyan viszont nem sok van! Bele lehet foglalni. És még a három gyerekes szülők! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az már benne van. A gyermekét egyedül nevelő szülőnél viszont vigyázni kell, mert többnek van élettársa, de jogilag 
együl álló! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Ezt a rendelet értelmező szövegébe megnevezhetjük, hogy mit jelent az egyedül álló. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ezt azért egy faluban nem lehet elsumákolni! Élettársi kapcsolat nagyon kevés helyen van papírra vetve! Valahol egy 
határt azért tényleg kell szabni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha tudtok olyan kisnyugdíjas egyedül állót, hívjátok majd föl a figyelmüket, hogy van ilyen lehetőség!  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Most szét fogjuk tudni osztani a fát, nem fog kelleni vele sakkozni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Véleményt kértem a két hiányzó testületi tagunktól is: Gergő sokallja a 150.000 Ft-ot, 120.000 Ft-ot javasol, Szilvi 
egyetért a 150.000 Ft-tal. 
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Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen, most hatalmasat emeltünk a felső határon, de tudtuk, hogy a 80.000 Ft nem jó! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Így van! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: Aki elfogadja a 
szociális ellátásokról szóló 5/2009. (II.19.) rendelet tervezetet a javasolt módosításokkal kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és megalkotta a következő 
rendeletet:  
 

Tolmács Község Önkormányzata képviselő-testületének 8/2021. (XI.4.) 
önkormányzati rendelete  

a szociális ellátásokról szóló 5/2009. (III.19.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
1.3. Az avar és kerti hulladék égetéséről szóló 17/2012. (XI.29.) önkormányzati rendelet módo- 
     sítása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Többen kérték, hogy a módosítsuk a 11.00 órát 9.00 órára és így 9.00 órától 18.00 óráig lehessen tüzelni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Miért nem jó a 11.00 óra? Egész nap fognak füstölni! 18.00 óra korán van, mert aki az ötös busszal jön haza már nem 
tudja meggyújtani! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Most este 8-ig hagytuk! Volt, amikor este még füstöltek! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Este nyitnánk az ablakokat, de dől be a füst! Az a baj, hogy nem a szárazat tüzelik! Nem ez a jellemző! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Mi a fenének kell egész nap tüzelni? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ha déltől esik akkor 9-től el tudja tüzelni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
És, ha délelőtt esik? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor nem tudsz tüzelni! Ez eddig is így volt! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Tolmácson nem jellemző, hogy csak a szárazat tüzelik! Gyönyörű időben nem tudtunk kint lenni, mert 
megfulladtunk volna a füsttől! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem a 11 óra azért volt jó, mert addigra felszáradt a reggeli harmat! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Az nem szárad meg annyi idő alatt. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
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De legalább nem füstöl annyira, ha meggyújtja valaki! A 9.00 órától 18.00 óráig az sok idő nekem! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Ha vége a katasztrófa helyzetnek nem lehet már tüzelni! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Sok helyen már most sem lehet! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Az önkormányzatnak a felhatalmazást a környezetvédelmi törvény biztosította, és ha rákeresünk már most nincs 
benne, hogy az önkormányzat erről rendelkezhet, csak a veszélyhelyzeti kormányrendelet miatt van lehetőség erre. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Én tegnap vettem 10 db zöldzsákot, 180 Ft darabja. Sokat sokallják ez az árat. Hogy lehetne olcsóbbá tenni? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Hát igen! Akinek nagy kertje van az valóban nem engedheti meg magának, hogy zsákot vegyen, mert nem olcsó. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az árát nem mi határozzuk meg! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Tudjuk! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Rétságon azért kapnak ingyen az emberek, mert az önkormányzat bevállalja a költségeket? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
De Rétságon nem lehet tüzelni! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Bánkon sem lehet! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Rétságon nem kell kommunális adót sem fizetni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ha teljesen megszűnik az tüzelés lehetősége, akkor mi lesz? Nem fogják megvenni a zsákot! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Mondjuk, ha a málnavesszőt összekötözik és kiteszik, azt elviszik, nem kell zsákot venni. Azt elviszik ingyen! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A faágakat is elviszik, csak legyen összekötve. Sőt a kukorica szárat, ha összekötik azt is elviszik! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Amit lehet, azt komposztálni kell! Össze kell ütni egy komposztálót. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Előbb-utóbb összerohad, és kész. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Egy hónapban egyszer elviszik a zöldhulladékot. 
 
Hámori Imréné képviselő 
December 1-jén viszik utoljára, ha valaki kérdezi! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Tehát akkor, tüzelni november 1-től március 31-ig tilos tüzelni, utána pedig 9.00 órától 18.00 óráig lehet szerdai 
napokon. 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: Aki elfogadja a az 
avar és kerti hulladék égetéséről szóló 17/2012. (XI.29.) rendelet módosításáról szóló előterjesztett rendelet 
tervezetet kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és megalkotta a következő 
rendeletet:  
 

Tolmács Község Önkormányzata képviselő-testületének 9/2021. (XI.4.) 
önkormányzati rendelete  

az avar és kerti hulladék égetéséről szóló 17/2012. (XI.29.) önkormányzati rendelet 
 módosításáról 

 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
 
 
2./ EGYEBEK 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szeretném elmondani, hogy megnyertük a falubusz pályázatot, a pénz meg is érkezett a számlánkra, majdnem 15 
millió forint. A buszt megrendelte a cég, akivel kapcsolatban állunk, majd értesítenek, ha megérkezik. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ennyibe fog kerülni a busz? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, nekünk nem kell hozzáfizetnünk. Nagyon szép szürke színűt választottam, 150 lóerős, 9 személyes, jól néz ki! 
Ehhez meg kell alapítanunk a falugondnoki szolgálatot, el kell végezni hozzá a falugondnoki tanfolyamot, és külön 
támogatást is kapunk a működtetéséhez. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Magyarul a gondnok bérét nem nekünk kell állni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, és ez nem lesz rossz! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Nem bizony! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A másik dolog: a kábeltévésekkel mindenkinek problémája van községünkben. Kiépítésre került az optikai vezeték, és 
úgy volt, hogy még a múlt hónapban rá lehet majd kötni, de felhívtak és közölték, hogy talán november végére 
megkezdik a rákötéseket. Ha esetleg valaki kérdezné tőletek, mondhatjátok, hogy várhatóan november vége. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Bizony a kábelesekkel nekünk is volt gondunk, sok a kódolt jelzésű csatornánk, tegnap be is jelentettem, és nagyon 
meglepődtem, hogy szolgáltatóváltás történt, nagyon kedves volt, akivel beszéltem, mindent felírt, és mondta, hogy 
utána fognak nézni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Még a média hatóságtól várnak valami engedélyre, aztán lehet rákötni! Én is alig várom, mert nekem jelenleg nincs 
tévé és internet előfizetésem. Aki szeretné átköttetni, az pedig lemondja a szerződését, és köt egy újat a Telekommal. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az idén meg lesz, az a lényeg! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Bízom benne! A napokban jelent meg egy TOP Plusz pályázat, ma fel is hívtam egy vállalkozót és beszéltem a 
pályázat írókkal is, elvállalják a pályázat elkészítését, a Boltív-Bau Kft. pedig elkészítenék az árajánlatot és a 
kivitelezést. Megpályáznánk a hivatal és a csarnok fűtéskorszerűsítését, nyílászárócserét, külső szigetelést, tetőfödém 
szigetelését, valamint a világítótestek korszerűsítését. Ez körülbelül olyan 30-35 millió forint lesz. Minden elő lesz 
készítve, és amikor kiírják a pályázatot akkor döntünk róla, és be is tudjuk nyújtani. Hogy milyen pályázat kerül még 
kiírásra azt nem tudom. 
A szennyvízről: jegyző asszonnyal már néztük, hogy vannak olyan helyrajzi számok – ahova az átemelők be vannak 
tervezve – és nem önkormányzati tulajdonúak. Azt kérték, hogy vagy vegyük önkormányzati tulajdonba, valahogy 
szerezzük meg. Az egyik tulajdonossal már beszéltem, azt mondta, hogy minden további nélkül átadja. A másik 
tulajdonossal még nem beszéltem, azt kicsit bonyolult lesz. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Másik területre nem tudnák áttervezni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Biztos tudnák, de majd akkor lépünk ebbe, ha már oda kerül a dolog, hogy szerződést kell kötni. Egyelőre a levélbe 
azt írtuk le, hogy amennyiben szükség lesz a területre, megszerzi az önkormányzat. A konzorciumi szerződés 
tervezetét küldték el, azzal nincs semmi gond. Mindent a Nemzeti Fejlesztési Alap fog csinálni, mi a három település 
beleszólhatunk 1-2 dologba, nyilván nem sokba, de lesz beleszólásunk. Ők bonyolítják a közbeszerzést, ők kapják a 
pénzt, nekünk nem lesz ezzel gondunk! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
És mikor? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt nem írták! Az uniós pénzekkel el kell számolni 2023. végéig, de nyilván a kovid végett ezt is ki fogják tolni. Én 
szeretném, hogy a mi ciklusunkba meglegyen! Vagy legalábbis megkezdjék a beruházást! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Mennyivel kevesebb gond lenne a faluba, ha lenne szennyvízcsatorna! 
 
Hámori Imréné képviselő 
De jó lenne! Úgy van, hogy Bánk-Rétság-Tolmács? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, úgy maradt, ahogy szó volt róla! Szerintem a régi terveket át fogják tervezni, de biztosan egyeztetnek velünk is. 
Nekem volt, ami nem tetszett a régi terveinkben is. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ne gördítsünk akadályt, majd valami köztes megoldást kell találni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Persze, majd kitalálunk valamit! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az majd az utolsó simításoknál lesz! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A járdafelújítás ügyében kértem árajánlatokat. Kaptunk 4,9 milliót anyagköltségre. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nagyon rossz állapotban van a járda! Viakolorral készülne az új? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Meddig lenne felújítva? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A saroktól a hivatalig, és a parkolórész is, illetve, ahova az atya szokott parkolni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az szép lenne! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
A kormány kiírt egy pályázatot, hogy a településeknek lehet területrendezés tervezéséhez pályázni. Én arra 
gondoltam, hogy átbeszélnénk mérnökökkel, hogy esetleg külterületet belterületbe vonhatnánk, és építési telkeket 
lehetne kialakítani. Megkapjuk Rétságtól a volt laktanya hangárait, azt is rendezni kellene. Tehát erre nyújtanánk be 
pályázatot. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A tervekre. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, hogy a terveket elkészítsék. A vállalkozásokat is értesítenénk, hogy van egy ilyen lehetőség, lehet pályázni, lehet 
módosítani a rendezési tervet, adjanak ötleteket ők is. Emlékeztek rá, hogy máskor is voltak kérelmek, hogy mit 
szeretnének módosítani. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Akkor már lehetne egy játszóteret is betervezni, meg ilyeneket. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A rendezési terv inkább olyanról szól, hogy például a hangárokat, ha átadja Rétság, akkor milyen besorolást kapjon. 
Vagy mondjuk építési telkeket akarunk kialakítani. A jegyző asszony megfogalmazza a határozati javaslatot, és 
benyújtanánk a pályázatot. Ez is 100%-ban nyújt támogatást. Jó? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy  
pályázatot nyújtsunk be rendezési terv készítésére, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a rendezési tervhez nyújtandó pályázat benyújtása napirendet megtárgyalta, és 3 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

36/2021. (XI.04.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a kistelepülési 
településtervek elkészítésének támogatására kiírt pályázaton elindul. 
 
A képviselő testület megbízza a polgármestert, hogy a szükséges dokumentumokat nyújtsa be a 
Lechner Tudásközpont Nonprofit Kft részére. 

 
Határidő: 2021. november 19. 
Felelős: jegyző 

 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A viziközmű társulást már két éve szeretnénk megszűnteti, de a vészhelyzet miatt nem sikerült még. Most kaptunk 
egy levelet, hogy 100.000 Ft-ot kell fizetni utána a NAV felé. Bódis ügyvéd úr intézte a megszűntetést, jeleztem felé 
mit kaptunk, de még nem írt vissza. Tudjatok róla, hogy ezt át kell vállalnunk, ha azt írja vissza, hogy be kell fizetni. 
A társulatnak nincs pénze, soha nem is volt, a számlavezetési díjat is mi fizettük mindig. Erre kell egy testületi 
határozat, hogy átvállaljuk. Biztos vagyok benne, hogy be kell majd fizetnünk. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Jó. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
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Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy  
átvállaljuk a Tolmácsi Viziközmű, Csatornamű Vízgazdálkodási-társulat 100.000 Ft-os illetékét, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Tolmácsi Viziközmű, Csatornamű Vízgazdálkodási-társulat 100.000 Ft-os illetéke napirendet 
megtárgyalta, és 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő 
határozatot:  
 

37/2021. (XI.04.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Tolmács 
Víziközmű Csatornamű Vízgazdálkodási-társulat lakossági érdekeket képviselt, így a nevére 
érkezett 100.000,- Ft-os fizetési kötelezettségét amennyiben szükséges, a 2021. évi 
költségvetése terhére teljesítse. 
 
A képviselő testület megbízza a polgármestert, hogy az ügyben a szükséges intézkedéseket 
megtegye. 

 
Határidő: 2021. november 12. 
Felelős: jegyző 
 

 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Én a háziorvossal kapcsolatban szeretném kérdezni, hogy miért nem jár ki Tolmácsra a háziorvos? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Máshol miért jár ki? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem jár ki szerintem sehol. Azt mondták, hogy vészhelyzet van és nem engedik. Bánkra se jár ki! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
De egyébként kijárhatna? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én úgy tudom, hogy nem. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Azért én hallom, hogy itt is kimegy egy héten kétszer, ott is kimegy! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Beszéltem a doktornővel, azt mondta, hogy amíg tart a vészhelyzet nem fognak kijárni! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Értem, tehát kijárhatnának, de nem fognak kijárni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem tudom, hogy járhatnának-e! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Mi fizetünk valamit úgy, mint régen, amikor kijárt? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem fizetünk semmit. Mi csak az orvosi ügyeletért fizetünk. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Azért jó lenne, ha kijárna! Nem egy egyszerű dolog Rétságra járni orvoshoz. 
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Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Gondolom telefonon megy a receptíratás, ugye? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem tudom, hogy törvényileg mi van előírva a háziorvosoknak, de ha kérdezik tőletek lehet mondani, hogy továbbra 
sem járnak ki, amíg tart a vészhelyzet. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Bánkon nem volt még ebből gond, hogy nem jár ki az orvos? 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Bánkon Detti látja el a jegyzői feladatokat, én nem igazán tudom, hogy mi történik a testületi ülésükön. Azt tudom, 
hogy ott sem lesz szerdánként rendelés. Ennek utána nézek, hogy mi a szabályozása, hogy tényleg megtehetik-e? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, nézz utána. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A gyerekorvos se jár ki, mindig le kell vinni őket Rétságra! Jó, ha beteg, akkor le kell vinni, de ha már gyógyult, akkor 
ide lehetne hozni helybe. két éve egyik se jár ki! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van még valakinek „Egyebek”? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen. Van Tolmácson egy panzió, ahol rendszeresen vannak szállóvendégek. Fizetnek az önkormányzatnak 
idegenforgalmi adót? 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Tolmácson nincs bejelentett szálláshely. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nincs bejelentve? 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Igazság szerint be kellett volna jelenteni! Működik egy panzió? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Régen az volt és azért hívja így mindenki! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Munkásszállásként működik, de panzió. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az szeretné megkérdezni alpolgármester asszony, hogy fizet-e az önkormányzatnak valamilyen adót? 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Akkor be kell hívni Valit, ő az adós ügyintézőnk. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor hívjuk be! 
 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző elhagyta az üléstermet, hogy behívja Vorák Lajosné adóügyintézőt, majd mindketten visszatértek az 
ülésterembe. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van Tolmácson bejelentett szálláshely? 
 
Vorák Lajosné adóügyintéző 
Nincs Tolmácson bejelentett szálláshely senkinek! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Csak azért kérdezzük, mert tudva lévő, hogy a régi panzióban munkások laknak. 
 
Vorák Lajosné adóügyintéző 
Tegnap volt is bent egy hölgy, hogy szeretne oda bejelentkezni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ideiglenes lakcímet? 
 
Vorák Lajosné adóügyintéző 
Szerintem igen. Törvényi előírás, hogy ha valóban ott lakik muszály is, hogy legyen valamilyen lakcíme. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Arra gondoltunk, hogy be kellene vezetni az IFA-t, hogy legalább azt fizessenek. 
 
Vorák Lajosné adóügyintéző 
Ha nem veteti nyilvántartásba, akkor nem kell utána fizetni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Lehet csak így kiadni a házat? 
 
Vorák Lajosné adóügyintéző 
Mint magánszemély bárki kiadhatja a házát albérletbe. A hölgynek is rendes bérleti szerződése volt. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Értem, akkor albérletbe van kiadva! 
 
Vorák Lajosné adóügyintéző 
Igen. A tulajdonos ezt után biztosan megfizeti az SzJA-t. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az idegenforgalmi adót, akkor nem kell fizetni nekik? 
 
Vorák Lajosné adóügyintéző 
Nem, mivel nem szálláshelyként van nyilvántartva. Nincs értelme bevezetni az IFA-t. De különben jelenleg még 
nincs senki bejelentkezve oda. A tartózkodási hely 5 év után automatikusan lejár, de gondolom a hölgynek munkába 
járás miatt van rá szüksége. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Papíron 5 évig hivatalosan ott fog lakni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A lekvárium nem működik egyáltalán? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Á! 
 
Vorák Lajosné adóügyintéző 
Az is magánszemély tulajdonába van. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ja! 
 
 
Vorák Lajosné adóügyintézőt elhagyta az üléstermet. 
 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Már reméltem, hogy valami bevételi forrást találok! 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Adót lehet emelni, ha gondoljátok. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt ne akarjunk! 
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Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem se! Abból csak a probléma lenne. Nem tudom, hogy miért nem indulnak már be az ipariparkban lévő 
gyárak, vagy a benzinkút! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha ide kerül egy vállalkozás, akkor az 3-4 év mire rendesen termel. A textilgyárban próbaüzem megy, mire az 
rendesen beindul legalább 1 év. 
 
Hámori Imréné képviselő 
A benzinkút is szépen halad! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt idén szeptember végére kellett volna átadni, hát késik. 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
De legalább halad. 
 
Hámori Imréné képviselő 
A szemben lévő üzem, ami elsőnek települt ide? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azok néha csurgatnak egy kis pénzt az adóba. Amikor kell nekik nullás adóigazolás, akkor mindig rendezik az adót. 
Egyetlen cég van, aki rendesen fizet, az a Nógrádi Vegyipari Zrt. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
És ott lent a lakóautós cég? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Bejelentette az egyik cég, és azok is fizetnek. Most ott is építenek még egy csarnokot. 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
A Gránit-Ex Kft-nek mi épül ott kint? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A kastély mellett lévő csarnokot akarja oda kitelepíteni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ők is fizetik rendesen az adót. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jól fizetnek? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én, mint polgármester ezt nem tudhatom! Én felelek a költségvetésért, de hogy melyik cégnek mennyi a bevétele és 
mennyi adót fizet nem tudom. Szerintem ők jövőre ki fognak oda költözni, ami nem rossz dolog! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A régi csarnokot el szeretnénk adni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem tudom! Nekünk sajnos nem lesz pénzünk rá, hogy megvegyük és együtt lenne a terület a kastéllyal, ahogy az 
régen is volt. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen, akkor együtt lehetne! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Erről jut eszembe, hogy a vagyonkezelőnek még nem írtunk levelet, hogy mit kérnének a MÁV területért, mert 
közben a jegyző asszony és én is elmentünk hosszabb szabadságra. Ezt majd ne felejtsük el! 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Jó! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Aztán majd egy fél év múlva válaszolnak! 
 
Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
De legalább náluk pattog a labda! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amit még szerettem volna az „Egyebek”-be, az a karácsonyi szaloncukor a lakosság részére. Minden évben kapnak 
az önkormányzattól a tolmácsi családok egy csomag szaloncukrot. Javaslom, hogy az idén is így legyen! Most van 
pénzünk, szerintem adjunk 1 kg-os kiszerelésű szaloncukrot. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó az ötlet, mert tavaly már csak 40 dkg volt a díszcsomagba! Én javasolnák még aszalt füge koszorút is 1-1 
csomaggal melléje, vagy narancsot. 
 
Hámori Imréné képviselő 
A narancs hamar tönkremegy, én még aszalt datolyát javaslok. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Lehetne még karácsonyi üdvözlőkártyát gyártattatni, illetve Tolmácsi címeres zacskókat amibe bele rakjuk. Mi legyen? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Akkor legyen 1 kg szaloncukor, datolya, füge, és mehet az üdvözlőkártya és a zacskó! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Szerintem is! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A szalncukor legyen zselés. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem tudom, hogy hol fogom tudni megrendelni ezt a nagyobb mennyiséget, és hogy lesz-e egyáltalán ennyi egyféle, 
de szerintem nem lesz gond, ha fél kiló zselés, és fél kiló más ízesítésűt kapnak. Utána járok, és tájékoztatlak majd. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 
az előző évek gyakorlata szerint minden tolmácsi háztartás részére szaloncukrot, aszalt fügét és datolyát 
ajándékozzon az Önkormányzat karácsony előtt, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a tolmácsi háztartások számára történő karácsonyi szaloncukor ajándékozást, és 3 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a következő határozatot:  
 
 
 

38/2021. (XI.4.) Képviselő – testületi határozat  
 
Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete 2021. évben is minden tolmácsi 
háztartás részére egy-egy kg szaloncukrot, egy-egy csomag aszalt fügét és datolyát biztosít. 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy intézkedjen a szaloncukor, füge és datolya 
beszerzéséről és a háztartások részére történő eljuttatásról. 
 
Határidő:  2021. december 24. 
Felelős:    polgármester 

 
 
 
További napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és az ülést lezárta. 
 
 

 
K.m.f. 
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 Hajnis Ferenc  dr. Molnár-Fábián Ágnes 
 polgármester jegyző 
 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles. 
 
 
 
 
 

Dósa Istvánné 
alpolgármester 


